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[00:00:18:15 - 00:00:25:24] 
Marie: Ja då var det dags igen, vi hälsar er alla lyssnare välkomna till Östhammars kommuns 
podd bergrummet.  
 
 
[00:00:29:03 - 00:00:42:18] 
Marie: Vi har premiär för vår lilla jingel idag en jingel som vi producerar i samband med att 
vi gjorde en längre film som hette från början till slutförvar hette den det Magnus den hette.  
 
 
[00:00:43:15 - 00:00:43:22] 
Magnus: Resan mot ett slutförvar.   
 
 
[00:00:44:05 - 00:00:45:08] 
Marie: Resan mot ett slutförvar.  
 
 
[00:00:46:19 - 00:00:56:00] 
Marie: Tack idag så ska vi ha ett tema som innebär att vi har bjudit in gäster, men i studion 
här så finns ju också.. 
 
 
[00:00:57:11 - 00:00:58:04] 
Anna: Anna Bergsten 
 
 
[00:00:59:13 - 00:01:00:09] 
Marie: Och bakom spakarna finns som vanligt.. 
 
 
[00:01:00:16 - 00:01:00:16] 
Magnus: Magnus Degerman 
 
 
[00:01:04:05 - 00:01:17:12] 
Marie: Och på lina tillsammans med oss så har vi idag johan swahn som representerar 
miljöorganisationernas kärnavfallsgranskning MKB väl.. MKG, förlåt mig.  
 
 
[00:01:17:20 - 00:01:18:10] 
Marie: Välkommen Johan.  
 
 
[00:01:20:19 - 00:01:21:07] 



Johan: Ja tack så mycket.  
 
 
[00:01:22:15 - 00:01:23:19] 
Marie: Hur har du det idag? Har du mycket 
 
 
[00:01:24:01 - 00:01:25:15] 
Marie: Snö där borta på andra sidan Sverige.  
 
 
[00:01:27:19 - 00:01:35:04] 
Johan: Göteborg är jag och vi har rätt mycket snö och det har kommit sista dagarna också 
lite så att det är vitt och fint överallt här.  
 
 
[00:01:36:07 - 00:01:49:06] 
Marie: Härligt, det ska ni få också någon gång. Ibland tänker jag du representerar ju en 
miljöorganisation som har varit engagerad i slutförvarsfrågan väldigt länge, hur?  
 
 
[00:01:49:14 - 00:01:50:05] 
Marie: Länge har ni funnits?  
 
 
[00:01:53:07 - 00:01:58:08] 
Johan: Ja, det är faktiskt så att vi har funnits i 19 år 2004  
 
 
[00:01:59:17 - 00:02:07:22] 
Johan: På hösten, så bildades m k g utav ett antal föreningar som miljöorganisationer som.  
 
 
[00:02:10:11 - 00:02:24:01] 
Johan: Gjorde det därför att regeringen vid den tidpunkten såg att att det vore bra om det 
fanns finansiering för miljöorganisationerna att kunna delta i samråd och beslutsprocesser om 
kärnavfall.  
 
 
[00:02:26:00 - 00:02:37:22] 
Johan: Så att då var det ett ett möte så att i 19 år så har vi funnits och jag blev anställd tidigt 
på 2005 då och körde igång ett kansli här i Göteborg och jag har 2 anställda så.  
 
 
[00:02:39:03 - 00:02:40:08] 
Marie: Och det är ju först i alla fall.  
 
 
[00:02:40:12 - 00:02:41:15] 
Johan: Att hur skyddsföreningen? Nej.  
 



 
[00:02:42:16 - 00:02:42:16] 
Marie: Men 
 
 
[00:02:43:05 - 00:02:48:11] 
Marie: Ni är inte den enda föreningen som har engagerat er från miljöperspektiven i 
slutförvars frågan, eller hur?  
 
 
[00:02:50:02 - 00:03:21:18] 
Johan: Nej, precis, och det var det jag tänkte komma till att att den vid den tidpunkten då då 
var det en bred miljörörelse som som hade tryckt på regeringen för att få med eller egentligen 
i första hand för information jag kunde informera om källanfallsfrågan eftersom det bara var 
industrin som hade hade mycket pengar tyckte man men det blev två föreningar det blev m k 
g och så blev det milkas och m k g det var det naturskyddsföreningen som var den största 
organisationen och vi vi hade också då.  
 
 
[00:03:23:01 - 00:03:54:18] 
Johan: Länsförbunden i uppsala län och kalmar län var med för att kunna få en lite mer lokal 
förankring och så var ju o s s er lokala miljöorganisation uppe i östhammar var ju med m k g 
och även då fältbiologerna som var som är gjord naturskyddsföreningens 
ungdomsorganisationer den är fristående men den är ändå kopplat naturskyddsföreningen och 
milkas då det var alltså folkkampanjen och jordens vänner gick med då.  
 
 
[00:03:55:22 - 00:04:05:16] 
Johan: Därför man vill ha ett visst antal medlemmar så att att folkkampanj och jordens 
vänner bland andra föreningen som bildas sedan kom jonas vänner med m k g mycket senare 
med en helt annan historia.  
 
 
[00:04:06:19 - 00:04:09:18] 
Marie: Men folkkampanjen, då var det det de heter.  
 
 
[00:04:09:23 - 00:04:11:08] 
Marie: Inte bara folkkampanjen, utan de heter.  
 
 
[00:04:13:21 - 00:04:13:21] 
Marie: Folkkampanjen.  
 
 
[00:04:14:16 - 00:04:16:23] 
Johan: Kampanjen mot kärnkraft och kärnan kärnvapen.  
 
 
[00:04:17:17 - 00:04:17:22] 
Marie: Just det.  
 



 
[00:04:18:18 - 00:04:18:22] 
Marie: Jag tänker.  
 
 
[00:04:19:06 - 00:04:20:05] 
Johan: Eftersom k k.  
 
 
[00:04:20:16 - 00:04:22:12] 
Marie: Ja, det är inte alla som är bekanta med begreppen.  
 
 
[00:04:23:00 - 00:04:23:15] 
Marie: Så jag tänker att ibland?  
 
 
[00:04:23:23 - 00:04:24:05] 
Marie: Så får man.  
 
 
[00:04:24:23 - 00:04:26:04] 
Marie: Får man förklara lite till?  
 
 
[00:04:27:09 - 00:04:29:23] 
Marie: Hur tycker du att hur skulle du vilja?  
 
 
[00:04:30:04 - 00:04:34:03] 
Marie: Beskriva att eran roll har varit i i den här långa processen då då sedan 
tjugohundrafyra.  
 
 
[00:04:37:06 - 00:05:13:03] 
Johan: Ja alltså jag menar att m k g har haft rätt mycket resurser vi har haft ungefär två 
tredjedelar av de medel som fanns tillgängliga och det var för vår del liksom kring två 
miljoner per år som vi hade möjlighet att ha två anställda så har vi känt att vi har ett haft en 
en roll en en att representera miljörörelsen en viktig del av miljörörelsen genom en 
Naturskyddsföreningen också som är ju Sveriges största miljöorganisation. Och det gjorde vi 
ju då genom att göra det som då pengarna var till för och det var först att delta under en rätt 
långt tid i det här samrådet som fanns.  
 
 
[00:05:14:09 - 00:05:35:06] 
Johan: Där man diskuterade olika frågor som industrin som har bildat industrin alltså s k b 
kärnafalls på laget att de skulle ta hänsyn till då när de gjorde i ordet i sin miljökonsekvenser 
beskrivning och sen så kom ju ansökan eller vad hände mycket under den här tiden men 
tjugohundraelva kommer ju ansökan och då var vi med i miljöprövningen i hela vägen fram 
här tills tills nu.  
 



 
[00:05:37:09 - 00:05:40:02] 
Marie: Finns det några särskilda frågeställningar som ni ni?  
 
 
[00:05:40:07 - 00:05:40:11] 
Marie: Har brunnit.  
 
 
[00:05:41:01 - 00:05:41:20] 
Marie: Extra mycket för.  
 
 
[00:05:42:01 - 00:05:42:09] 
Marie: I den här processen?  
 
 
[00:05:44:09 - 00:06:09:02] 
Johan: Alltså, det här är intressant, alltså för att det är ju den andra rollen då. Jag har faktiskt 
listat på roller här, men den andra rollen har ju varit att lyfta då olika viktiga frågeställningar 
och. Det har också handlat om att identifiera viktiga frågeställningar. Och när vi började då 
fanns det 2 frågor som var liksom, var på väg in jag? Jag hade ju också jobbat lite med 
kärnavfallsfrågor innan på Chalmers.  
 
 
[00:06:11:15 - 00:06:14:08] 
Johan: Även om jag hade haft ett avbrott med det arbetet så att jag.  
 
 
[00:06:15:01 - 00:06:44:17] 
Johan: Jag kunde ju rätt mycket om det om det här olika saker och 2 saker var viktiga då i 
början och det var då lokaliseringen att man man tyckte att man skulle kunna ha bättre 
säkerhet om man hade en inlandslokalisering, till exempel till exempel i Hultsfred då innan 
oskarshamns kommun och den andra frågan som var väldigt stor. Det var ju det här med 
djupa borrhål som alternativ att att det kanske fanns ett bättre alternativ som var säkrare och 
så där. Och de frågorna lyfte vi börjar och sen så kom vi löpande många olika 
frågoreställningar.  
 
 
[00:06:46:14 - 00:07:10:07] 
Johan: Mitt kopplat till lokaliseringsfrågor, men mot slutet kopplat till det långsiktiga 
säkerheten i de här barriärsystemen med framförallt kopparkapseln. Därför att det kommer 
det kommer forskare som sa att att koppar kanske inte fungerar så bra och då och då hade vi 
väldigt mycket med med ja det det var, det vet ju de alla som har följt med att kopparfrågan 
kopparkapsarfrågan. Det blir ju väldigt viktigt mot slutet utav prövningen.  
 
 
[00:07:12:16 - 00:07:14:07] 
Marie: Fanns det någon annan då som ni hade också?  
 
 
[00:07:14:18 - 00:07:15:07] 



Marie: I i det.  
 
 
[00:07:15:10 - 00:07:16:02] 
Marie: Här du sa.  
 
 
[00:07:17:08 - 00:07:19:21] 
Marie: Ja representerar miljörörelsen och dessutom.  
 
 
[00:07:20:13 - 00:07:23:09] 
Marie: Lyfte vissa viktiga.  
 
 
[00:07:23:24 - 00:07:25:18] 
Marie: Frågor eller hittade också viktiga frågor.  
 
 
[00:07:26:02 - 00:07:27:17] 
Marie: Som kanske inte var så belysta sedan tidigare.  
 
 
[00:07:29:14 - 00:07:31:06] 
Marie: Hade ni någon ytterligare roll som du känner?  
 
 
[00:07:32:07 - 00:07:36:14] 
Johan: Ja sen tycker jag nog ändå att att det det var ju ändå så att.  
 
 
[00:07:37:24 - 00:08:06:15] 
Johan: Under den här långa tiden så ordnas ju rätt mycket seminarier kommunerna ni? Ni 
hade seminarier i Oskarshamns kommun hade seminarier i olika frågor och framförallt 
kärnavfallsrådet hade ju många viktig roll och och att de kunde då lyssna på ja kommunerna 
och på på oss och på på myndigheten slår säkerhetsmyndigheten och på andra vilka frågor 
som vi ville prata om. Och då skapar de ju ett fora, liksom de de en ett forum då för olika.  
 
 
[00:08:07:24 - 00:08:07:24] 
Johan: Frågor.  
 
 
[00:08:09:15 - 00:08:27:02] 
Johan: Och där deltog ju vi då från våran sida i i de versionen då då på de mötena och det det 
det har ju varit det var ju framförallt innan egentligen miljöprövningen körde igång så var det 
ett mycket möten den blev det på senare år lite färre och det märkte ni kanske också av men 
men ändå så.  
 
 
[00:08:27:23 - 00:08:28:03] 



Marie: Och kärnavfallsrådet.  
 
 
[00:08:29:03 - 00:08:32:04] 
Marie: I, det här är ju ett eller rättare sagt var.  
 
 
[00:08:32:13 - 00:08:32:22] 
Marie: Ju ett, rådgivande.  
 
 
[00:08:33:13 - 00:08:37:08] 
Marie: Organ till regeringen som som hade ett ganska så brett uppdrag att ta.  
 
 
[00:08:37:16 - 00:08:38:09] 
Marie: Väldigt många olika.  
 
 
[00:08:38:16 - 00:08:39:14] 
Marie: Perspektiv med sig i frågan.  
 
 
[00:08:42:07 - 00:08:59:04] 
Johan: Ja precis de de gjorde ju rapporter åt regeringen och sen så så hade de det här 
uppdraget då också att se till att det blev kunde bli debattdiskussion och i i olika frågor och 
sen så hade vi som en sista punkt som jag har skrivit ner här då hade vi också då en roll att 
informera utåt.  
 
 
[00:09:01:16 - 00:09:11:16] 
Johan: Det är svårt att nå ut liksom på på nationell nivå på riksnivå alltid varit svårt och så 
men vi har ju våran hemsida m k g punkt s e.  
 
 
[00:09:13:08 - 00:09:43:12] 
Johan: Den tycker jag är värd att lyfta och lyssnarna kan gå in och titta på den för att där har 
man kan man gå tillbaks och se egentligen under de här nitton åringen historiskt vad som har 
hänt hela tiden för vi har gjort egentligen gjort en nyhet i vår hemsida för varje sak som har 
hänt och och det finns väldigt mycket olika saker där så att den hemsidan tycker jag är en 
viktig del av m k gs arbete och det har vi fått väldigt mycket feedback jag tror att att alla som 
jobbar med kärnavfall i sverige om det är myndigheter eller.  
 
 
[00:09:44:14 - 00:09:52:23] 
Johan: Eller eller industrin att de använder vår hemsida som kunskap, alltså som bas att man 
kan hitta saker där dokument och så mycket enklare än än på andra sätt kanske.  
 
 
[00:09:53:19 - 00:09:54:02] 
Marie: Jag tror nog.  
 



 
[00:09:54:05 - 00:09:55:03] 
Johan: Att egna möten.  
 
 
[00:09:55:13 - 00:09:57:06] 
Marie: Också sådär. Alla aktörerna har nog varit.  
 
 
[00:09:57:11 - 00:09:57:20] 
Marie: Där inne och.  
 
 
[00:09:57:22 - 00:10:08:15] 
Marie: Tittat, det har vi det har de nog varit det? Det tror jag också, men ni har ju också haft 
ett ganska så ni har också haft ett ett internationellt intresse.  
 
 
[00:10:11:19 - 00:10:31:15] 
Johan: Ja och det har jag inte skrivit upp på listan här, men det är väldigt sant att att det 
nätverk som då finns på internationell nivå där där kunde vi ta en faktiskt en rätt stor viktig 
roll i. Eftersom vi hade har vi ju resurser i grunden då så att det finns på europeisk nivå.  
 
 
[00:10:33:21 - 00:10:43:00] 
Johan: Och sen så ett ett nätverk och och eller olika nätverk som vi har deltagit i, och vi har 
ju vi har ju kunnat representera svensk miljörörelse.  
 
 
[00:10:45:24 - 00:10:46:23] 
Johan: Tycker jag på ett väldigt bra sätt.  
 
 
[00:10:49:06 - 00:10:49:12] 
Marie: Det har ju.  
 
 
[00:10:49:13 - 00:10:51:19] 
Marie: Ofta varit 1, 1, 1 annan.  
 
 
[00:10:52:05 - 00:10:53:00] 
Marie: Approach från den.  
 
 
[00:10:53:03 - 00:10:56:18] 
Marie: Svenska miljörörelsen i den här frågan än vad det kanske har varit för andra.  
 
 
[00:10:57:00 - 00:10:59:01] 
Marie: Miljörörelser i Europa så att det har varit en.  
 



 
[00:11:00:06 - 00:11:14:01] 
Marie: Upplever jag när jag har funnits i internationella sammanhang och vi har pratat om 
den här processen, att det har varit en viss skillnad i den svenska processen och och andra, så 
det har varit jättespännande tycker jag att att att kunna finnas och och.  
 
 
[00:11:15:14 - 00:11:20:00] 
Marie: Ja, men redovisa dom olika perspektiven på hur man kan hantera en en sån här stor 
och viktig.  
 
 
[00:11:20:12 - 00:11:24:06] 
Marie: Fråga du, hur tycker du att arbetet har gått då? Har ni fått liksom?  
 
 
[00:11:24:16 - 00:11:25:21] 
Marie: Gehör för det som.  
 
 
[00:11:27:20 - 00:11:31:24] 
Marie: Ni har framfört och och känner att ni har bidragit till den här processen.  
 
 
[00:11:35:09 - 00:11:37:04] 
Johan: Ja, jag tycker nog det.  
 
 
[00:11:40:05 - 00:11:48:15] 
Johan: Det, du måste nog säga det ändå att att det här projektet, det här kärnbränsleparts 
projektet då det det är ju.  
 
 
[00:11:50:00 - 00:12:34:05] 
Johan: Från sjuttiotalet och är ju har blivit blev ju väldigt väldigt stort och viktigt för sverige 
så att att påverka det har varit svårt att även även att bara skjuta det någon viss riktning vart 
tror jag svårt för för alla aktörer industrin har ju också väldigt mycket kraft och energi och 
och och och pondus och så så att jag tror ja jag hade en styrelseledamot i m k g som redan 
kan jag säga innan tjugohundratio de första åren där. Så att det här projektet, det går inte att 
stoppa och det och det tror jag var en riktig bedömning på så sätt. Däremot så så tror jag att vi 
har kunnat påverka hoppas jag i alla fall kunna påverka.  
 
 
[00:12:36:19 - 00:12:57:02] 
Johan: Att det har att de frågor som har lyfts liksom har gjort så att det har blivit bättre 
kvalitet i beslutsfattandet genomgående så men men jag ska inte. Jag ska inte säga annat än 
att att vi hade nog upplevt att att just tack vare det här problemet med kopparkapseln och sånt 
så hade det här projektet då inte kanske borde ha godkänts om det har blivit men.  
 
 
[00:12:57:24 - 00:13:25:22] 
Johan: Det är det så är det helt enkelt för att att vi har då kunnat påverka väldigt mycket om 



man har lyssnat på oss och och man har inte kunnat undvika oss på så sätt alltså det jag tror 
också att det var något rykte någon gång som jag hörde liksom att att att man även då på s k b 
när man hade möten diskuterade saker liksom lyfte ja var kommer m k g att säga i den här 
frågan så att jag tror att vi har påverkat på så sätt.  
 
 
[00:13:26:14 - 00:13:35:11] 
Marie: Då vi kanske får höra s k b nån gång hur kommentera den den den frågan det vore lite 
spännande jag tänker också.  
 
 
[00:13:35:22 - 00:13:35:22] 
Marie: Att.  
 
 
[00:13:37:17 - 00:13:39:18] 
Marie: Det. Det är ju även östermars kommuns.  
 
 
[00:13:40:13 - 00:13:40:13] 
Marie: Genomgående.  
 
 
[00:13:41:05 - 00:13:42:07] 
Marie: Upplevelse att att.  
 
 
[00:13:44:18 - 00:13:47:02] 
Marie: Miljörörelsen också har bidragit lokalt.  
 
 
[00:13:47:20 - 00:13:54:12] 
Marie: Med att lyfta på vissa stenar som som vi kanske inte hade gjort ifall inte de hade lyfts 
av er.  
 
 
[00:13:55:04 - 00:13:56:10] 
Marie: Och det har ju varit, det har ju stärkt.  
 
 
[00:13:56:21 - 00:13:57:16] 
Marie: Hela processen det.  
 
 
[00:13:58:04 - 00:13:58:04] 
Marie: Det.  
 
 
[00:13:58:11 - 00:13:59:05] 
Marie: Har ju varit ett av.  
 



 
[00:14:00:04 - 00:14:00:15] 
Marie: Vårat budskap.  
 
 
[00:14:01:01 - 00:14:06:19] 
Marie: Också när vi har haft möjlighet att finansiera den lokala miljörörelsen med dom 
medel som vi hade ett tag.  
 
 
[00:14:09:01 - 00:14:16:17] 
Magnus: Kan jag också bara tillägga eller lägga till där, att det det det var viktigt att frågorna 
har väckts.  
 
 
[00:14:18:05 - 00:14:27:11] 
Magnus: Från miljörörelsens håll även om om det kanske inte alltid har gått åt det håll ni vill 
så är det ju ändå att.  
 
 
[00:14:28:22 - 00:14:32:20] 
Magnus: Det är viktigt att de att vissa frågor tas upp som inte kanske hade tagits upp annars.  
 
 
[00:14:36:20 - 00:14:44:11] 
Johan: Tittar bakåt på det här. De kommer bli snart som tittar bakåt på det här. De som det 
kommer ju säkert att forska sätt mycket på det här tror jag.  
 
 
[00:14:45:06 - 00:14:45:06] 
Marie: Det.  
 
 
[00:14:45:22 - 00:14:46:06] 
Marie: Finns ju.  
 
 
[00:14:46:23 - 00:14:55:01] 
Johan: Rätt intressanta intressanta saker som har hänt ja därför det kan den bli mycket 
intressanta diskussioner om om detta då och och så.  
 
 
[00:14:58:08 - 00:15:03:04] 
Marie: Men ni står inför en hel del förändringar nu i m k g. Eller hur?  
 
 
[00:15:05:01 - 00:15:21:06] 
Johan: Ja, det är inte bara vi. Det var ju så även att kärnavfallsrådet då som vi har pratat så 
mycket. Det är lite av det här nu då att att de försvann ju vid årsskiftet förra årsskiftet och det 
är väldigt tråkigt att att det inte finns den typen utav utav.  
 



 
[00:15:23:09 - 00:15:48:11] 
Johan: Någon slags centralt möjlighet då att diskutera och driva eller driva frågor säger jag 
inte men men ändå att jag kan lyfta frågor då som som och jag kan faktiskt säga så här att vi 
lyckade vi lyckades spara rådet rådets hemsida för att där försvann i våras så att men den 
finns igen k g s hemsida så man kan man kan nå rådets hemsida via n k g s hemsida.  
 
 
[00:15:51:08 - 00:16:09:05] 
Johan: Men det som har hänt nu då? Det är att vi vi inte heller har några pengar, alltså ifrån 
årsskiftet utan att regeringen, regeringen har. De drog ner pengarna för det här året och nästa 
år så finns det inte heller några miljörörelse pengar så och det betyder att att kansliet 
Göteborg är avvecklat alltså själva lokalen utrymd och.  
 
 
[00:16:11:10 - 00:16:17:14] 
Johan: Jag slutar också då vid årsskiftet. Min kollega slutade förra årsskiftet så att det det. 
Det är en stor förändring.  
 
 
[00:16:19:18 - 00:16:28:13] 
Johan: Vi hade ju gärna kunnat kunna fortsätta och även den förra regeringen hade ju ett 
förslag. Det finns ju proposition alltså till riksdagen nu om att ni ska få.  
 
 
[00:16:29:09 - 00:16:40:22] 
Johan: Förbättrade medel och i den proppen så står det att miljöorganisationer inte ska ha 
något därför att egentligen så var det tänkt att vi skulle kunna också få pengar i fortsättningen 
så att det är en stor.  
 
 
[00:16:41:08 - 00:16:42:06] 
Marie: Stor men.  
 
 
[00:16:42:14 - 00:17:04:01] 
Johan: En en m k g försvinner inte alltså föreningen är kvar det är bara det att det blir en 
frivilligt arbete i styrelsen och så och sen får man ju får vi se vad det vad det kan bli av det 
och och hemsidan finns kvar och och så där försvinner inte heller. Och så så att det det är en 
stor skillnad och det är lite lite just det här att.  
 
 
[00:17:06:12 - 00:17:10:10] 
Johan: Det blir mycket. Det blir mycket mindre. Tror i framtiden diskussion om de här 
frågeställningarna.  
 
 
[00:17:12:22 - 00:17:19:19] 
Johan: Man hoppas att Naturskyddsföreningen då, som är våran största medlemsförening 
kanske kan ta ett lite större större ansvar för frågorna och så.  
 



 
[00:17:21:15 - 00:17:23:05] 
Marie: Ja du Johan, du har varit med 1.  
 
 
[00:17:23:07 - 00:17:24:10] 
Marie: Tag i i den här frågan.  
 
 
[00:17:25:02 - 00:17:28:07] 
Marie: Kan, vill du ge några privata reflektioner på vad?  
 
 
[00:17:28:22 - 00:17:29:05] 
Marie: Vad har det?  
 
 
[00:17:29:08 - 00:17:32:02] 
Marie: Här liksom, tycker du gett dig?  
 
 
[00:17:32:09 - 00:17:37:21] 
Marie: Under den här perioden som du har jobbat nu när du ska gå in i ett en helt annat i ett 
helt annat liv.  
 
 
[00:17:39:20 - 00:17:40:05] 
Johan: Just det.  
 
 
[00:17:40:11 - 00:17:41:06] 
Marie: Du, du kommer du?  
 
 
[00:17:41:10 - 00:17:59:07] 
Johan: Ju ha någon själv blir jag själv blir jag ju pensionär snart. Jag blir pensionär snart 
själv då och det det. Det hade ju ändå blivit så att hade mycket kunnat kvar så hade det varit 
nya personer som hade tagit över framtiden. Men jag tycker kan säga så här att det finns nog 
inget, även om det är väldigt väldigt.  
 
 
[00:18:00:18 - 00:18:09:03] 
Johan: Arbetsamt och kanske också hårt ibland att jobba med de här frågorna så är det 
extremt spännande. Det finns ju så mycket i sådana.  
 
 
[00:18:09:14 - 00:18:09:14] 
Marie: Frågor.  
 
 
[00:18:09:23 - 00:18:17:05] 
Johan: Det finns liksom det finns tekniken det finns det finns det samhälleliga, det finns det 



ekonomiska, det finns juridiska.  
 
 
[00:18:19:00 - 00:18:19:05] 
Marie: Har blivit.  
 
 
[00:18:19:11 - 00:18:26:22] 
Johan: Någon slags nästan miljöjurist själv alltså genom att skriva uthandeln genom åren, så 
på så sätt ja.  
 
 
[00:18:27:20 - 00:18:28:01] 
Marie: Det är några.  
 
 
[00:18:28:09 - 00:18:30:03] 
Johan: Tror jag nog att att fortsätt?  
 
 
[00:18:30:20 - 00:18:31:24] 
Marie: Det är nog en reflektion som flera.  
 
 
[00:18:32:08 - 00:18:37:10] 
Marie: Gör som börjar liksom sätta sig in i den här frågan att ju mer man lär sig desto mer 
intressantare blir frågan.  
 
 
[00:18:40:00 - 00:18:45:06] 
Johan: Och vi har ju varit med om så mycket domstolsförhandlingar, största miljömålet.  
 
 
[00:18:48:04 - 00:18:58:17] 
Johan: Miljödomstolen sa nej och alltså till till förvaret och sen sa regeringen, ja, liksom. Det 
är väldigt mycket som har hänt enligt den här frågan och jag tror inte att det är slut än får jag 
säga.  
 
 
[00:19:00:14 - 00:19:21:20] 
Johan: Vi får väl se det. Det är ju länge långt till delvis så pågår det ju fortfarande 
miljöprövning då eftersom vi ska komma ett tillstånd och villkor hos miljödomstolen. Men 
det är en lång period utav byggnation innan det ska deponeras. Några kopparkapslar och så. 
Det kan nog komma några såna här så kallade svarta svanar bunterbart.  
 
 
[00:19:22:23 - 00:19:26:10] 
Johan: Ja Johan svar utan det kan komma nej.  
 
 
[00:19:27:08 - 00:19:38:18] 
Johan: Utan svarta svanar som dyker upp den här orsaken man inte har tänkt på liksom eller 



så och det kan. Det kan nog hända en del fortsättningsvis och jag tänker jag skulle. 
Åtminstone då på distans ska vara spännande att följa projektet.  
 
 
[00:19:39:24 - 00:19:41:14] 
Marie: Härligt, Johan, det är det.  
 
 
[00:19:41:19 - 00:19:45:10] 
Marie: Låter bra därför att vi. Vi har verkligen uppskattat också att.  
 
 
[00:19:45:16 - 00:19:46:21] 
Marie: Att ha.  
 
 
[00:19:47:06 - 00:19:47:19] 
Marie: Ha dig med.  
 
 
[00:19:48:05 - 00:19:50:01] 
Marie: I den här podden?  
 
 
[00:19:50:14 - 00:19:51:10] 
Marie: Såklart, men också.  
 
 
[00:19:51:24 - 00:19:57:16] 
Marie: Att ni har funnits med i processen här under hela den här perioden sedan 2004.  
 
 
[00:19:59:05 - 00:20:00:05] 
Marie: Varmt tack Johan.  
 
 
[00:20:00:17 - 00:20:00:17] 
Marie: Jag.  
 
 
[00:20:02:02 - 00:20:03:16] 
Marie: Tänker att vi passar på att önska.  
 
 
[00:20:03:22 - 00:20:06:17] 
Marie: Dig en god jul och ett gott nytt år här.  
 
 
[00:20:08:00 - 00:20:08:00] 
Marie: Framöver.  
 



 
[00:20:08:14 - 00:20:10:08] 
Johan: Detsamma till er, det är samma till er.  
 
 
[00:20:15:05 - 00:20:35:21] 
Magnus: För att höra kommunens övriga poddar vi har en till som marie också är med i, den 
kallas för inblick östhammar och den och de här övriga avsnitten som vi spelar in finns på 
våran hemsida under osthammar.se/podcast så ni får jättegärna gå in och lyssna på dem.  
 
 
[00:20:37:20 - 00:20:38:17] 
Magnus: Ska vi avrunda så.  
 
 
[00:20:39:04 - 00:20:42:03] 
Marie: Ja, men jag tror det, och det här var sista bergrummet, eller hur?  
 
 
[00:20:42:12 - 00:20:44:09] 
Marie: För året? Det var inte det.  
 
 
[00:20:45:04 - 00:20:45:18] 
Marie: Nej, för du sa inblick?  
 
 
[00:20:46:12 - 00:20:49:05] 
Marie: Tidigare att det var nästa, men det.  
 
 
[00:20:49:08 - 00:20:49:17] 
Marie: Finns ett bergrum.  
 
 
[00:20:50:05 - 00:20:51:07] 
Marie: Till att se fram emot.  
 
 
[00:20:52:09 - 00:20:53:17] 
Marie: Härligt då.  
 
 
[00:20:54:15 - 00:20:56:15] 
Marie: Gör vi det och säger hejdå?  
 
 
[00:20:57:16 - 00:20:57:16] 
Magnus: Hejdå.  
 
 
[00:20:58:13 - 00:20:58:13] 



Marie: Hejdå.  
 


